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مجيد افلاكي، سرمربي تيم ملي تكواندو با هشدار به تكواندوكاران 
المپيكي اي��ران گف��ت: »دو نماينده براي حض��ور در بازي هاي 
المپيك داريم كه شرايط خوبي دارند، ولي اين براي كسب مدال 
در المپيك كافي نيست. هر دو نماينده ما بايد بهترين خود باشند 
و اگر كمي غفلت كنند اين فرصت را به كادر فني مي دهند تا براي 
جايگزيني تكواندوكاري ديگر تصميم گيري كند. البته كه الحق 
با انگيزه فوق العاده بسيار تلاش مي كنند. از طرف وزارت ورزش، 
كميته ملي المپيك، ش��خص هادي س��اعي رئيس فدراسيون و 
دكتر رحيمي دبيركل كه مدير فني تيم هاي ملي هستند به خوبي 

حمايت مي شوند.«

هشدار به المپيكي هاي تكواندو

شاهين ايزديار، دارنده ش��ش مدال طلاي بازي هاي پاراآسيايي 
جاكارتا گفت: »با توجه به اينكه در پارالمپيك پاريس قرار اس��ت 
براي اولين بار دو ش��ناگر اعزام ش��وند، اميدوارم اين دوره نسبت 
به دوره هاي قبل اتفاق��ات بهتري را رقم بزنيم. بع��د از بازي هاي 
پاراآس��يايي هانگژو كميته ملي پارالمپيك قول اعزام من و سينا 
ضيغمي نژاد به پارالمپيك پاريس را داده است. براي آمادگي بهتر 
جهت حضور در پارالمپيك، مسابقات قهرماني كشور شنا را كه ۱۳ و 
۱۴ ارديبهشت در استخر آزادي برگزار مي شود، پيش رو دارم. البته 
قبل از اعزام به پاريس كميته پارالمپيك قول اعزام به يك تورنمنت 

تداركاتي را نيز داده كه هنوز زمان و مكان آن مشخص نيست.«

ايران با 2 شناگر در پاريس

صحبت هاي س��رمربي تيم ملي وزنه برداري ايران در س��ال المپيك، 
نگراني هاي زيادي را ايجاد كرده است. در ش��رايطي كه وزنه برداري 
يكي از اميدهاي ايران براي كسب مدال در پاريس است، نصيرشلال صراحتاً مي گويد اگر يك مدال 
هم در المپيك بگيريم خوب كار كرديم: »كسب مدال در مسابقات مهمي چون المپيك و رقابت هاي 
جهاني به حمايت و توجه مسئولان نياز و ارتباط مستقيمي با آنها دارد. بايد در درازمدت در وزنه برداري 

هزينه شود تا نتيجه بگيريم. ما شانس زيادي در وزنه برداري نداريم 
و نمي تواني��م از الان بگويي��م چه مدالي كس��ب مي كنيم. با 
اين حال معتقدم اگ��ر وزنه برداري حتي ي��ك مدال هم در 
المپيك به دس��ت آورد به اين معناس��ت كه خيلي خوب 
كار كرديم، خصوصاً كه ش��رايط براي كس��ب سهميه در 
وزنه برداري خيلي س��خت ش��ده و وزنه بردار بايد دو سال 
در يك سطح بسيار خوبي مس��ابقه بدهد تا بتواند سهميه 

بگيرد. سال هاي گذشته شرايط به اين صورت بود 
كه يك نفر يا يك تيم سهميه كسب مي كرد يا 

نتيجه تيمي دو سال آخر مسابقات جهاني 
تعداد سهميه هاي آن كشور را مشخص 
مي كرد، اما الان شرايط فرق كرده و هر 
كس بايد خودش سهميه بگيرد و به 
مسابقات اعزام ش��ود كه اين شرايط 
واقعاً سخت است. در گذشته دست 
سرمربي براي انتخاب نفرات بازتر بود، 
اما الان چنين شرايطی وجود ندارد.«

سرمربي شمشيربازي ايران در المپيك كيست؟

يك مدال هم در المپيك بگيريم خوب كار كرديم

تيم ملي شمشيربازي سابر ايران كه پنجم فروردين توانست سهميه        خبر
تيمي المپيك را قطعي كند، علاوه بر سه بازيكن در جدول تيمي نيز 
حضور دارد. در همين راستا، تيم ملي شمش��يربازي ايران براي برپايي اردويي50 روزه راهي كمپ 
تمريني كريستين بائو در فرانسه شد. بائو، مربي فرانسوي كه بهمن سال گذشته عنوان شد مربي تيم 
ايران شده اس��ت، چند مرتبه با سابريس��ت ها تمرين داشته، اما گفته مي ش��ود او به دليل داشتن 
شاگرداني از كشورهاي ديگر از جمله گرجستان نمي تواند در مسابقات انفرادي در جايگاه كوچ ايران 
باشد. همانطور كه در جام جهاني هم در جايگاه كوچ ايران نبود و اين مسئله ابهامات زيادي را در مورد 
المپيك به وجود آورده كه بازيكنان ايران در رويداد حساس المپيك پاريس قرار است توسط چه كسي 
كوچ شوند. فدراسيون شمشيربازي جزئيات همكاري با كريس��تين بائو را منتشر نكرده و در مورد 

ابهامات مطرح شده هم واكنشي نشان نداده است.
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سرخابي هاي پايتخت مانند هر سال  همچنان 
درگی�ر چالش اخذ مج�وز  حرفه اي هس�تند. 
مجوزي كه هر بار درگیر دو مش�كل اساس�ي 
بدهي هاي هنگفت و مالكیت مشترك است و 
حتي نقره داغ ش�دن )محرومیت از حضور در 
لیگ  قهرمانان  آسیا( هم نتوانست آن را حل و 
فصل كند، به طوري كه حساسیت موضوع تعیین 
مالكیت دو باش�گاه اس�تقلال و پرس�پولیس 
باعث برگزاري جلس�ه فوق العاده صبح ديروز 
در وزارت ورزش و جوان�ان ش�د، جلس�ه اي 
كه ام�ا باز ه�م اتفاق مثبت�ي در پي نداش�ت. 
براس��اس گفته هاي رئيس كميته ص��دور  مجوز 
 حرفه اي فدراس��يون فوتبال، يازده��م فروردين 
آخرين فرص��ت براي تس��ويه يا تعيي��ن تكليف 
بدهي هايي بود كه تا اول ژانويه سال جديد قطعي 
شده بود و بعد از آن باشگاه ها تا پنجم ارديبهشت 
فرصت دارند مدارك مالي خود را بارگذاري كنند. 
هرچند كه گفته  مي ش��ود فرصت دوم درصورت 

موافقت  ای اف اسی است. 
      

اما درست يازدهم فروردين و همزمان با آخرين 
فرصت باش��گاه ها جه��ت  تسويه حس��اب مالي 
با ش��اكيان خود، س��ازمان خصوصي  س��ازي و 
فرابورس، براساس اعلام قبلي،  سهام پرسپوليس 
را عرضه كرد اما معاملات اين بازار بدون فروش 
سهام اين باشگاه به پايان رسيد. اتفاقي كه البته 
قابل پيش بيني بود، اما روز گذشته بود كه احسان 
خاندوزي، سخنگوي اقتصادي دولت در بخشي 
از صحبت هاي خود درباره آخرين روند واگذاري 
پرسپوليس اعلام كرد قرار اس��ت آگهي مزايده 

جديدي منتش��ر ش��ود تا از طريق شركت هاي 
تابعه بانك هاي غيردولتي اين اتفاق بيفتد. وزير 
اقتصاد همچنين تأكيد كرد قرار اس��ت مراحل 
تش��ريفات قانوني طي ش��ود: »با توجه به اينكه 
مصوبه پيشين واگذاري باش��گاه هاي استقلال 
و پرس��پوليس مورد تأييد هيئت واگذاري قرار 
نگرفت، منتظريم تش��ريفات قانون��ي مربوط به 
واگذاري اين باش��گاه ها به بانك هاي غيردولتي 
انجام ش��ود تا ببينيم چه ش��ركت و بانك هايي 
درخواست خريد اين باش��گاه ها را دارند و بعد از 
آن اهليت و ش��رايط قانوني بررسي مي شود و به 

اطلاع مردم مي رسد.«
      

مالكيت مش��ترك يكي از مس��ائلي اس��ت كه 
در سال هاي اخير كنفدراس��يون فوتبال آسيا 
)ای اف سی( روی آن حساس شده است. مشكلي 
كه هر بار به ص��ورت موقت و ب��ا واگذاري هاي 
صوري حل و فصل مي ش��ود تا پرونده اش سال 
بعد هم همچنان باز باش��د. در همين راس��تا، 
اين بار بحث واگذاري اين دو باشگاه به بانك هاي 
خصوصي مطرح ش��ده، اما حت��ي بانك هايي 
كه از آنها نام برده ش��د نيز حاض��ر به پذيرش 
مالكيت پرسپوليس و استقلال نشدند تا مسئله 
مالكيت همچنان به قوت خود باقي  بماند. حال 
آنكه تسنيم مدعي اس��ت ۱۱ شركت حقيقي 
و حقوق��ي خواهان در اختي��ار گرفتن مالكيت 
پرسپوليس بودند، اما پس از صحبت هاي صورت 
 گرفته در نهايت »هلدينگ بهساز مشاركت هاي 
ملت« محتمل ترين گزين��ه در اختيار گرفتن 

مالكيت پرسپوليس معرفي شده است. 

      
مصطفي زارعي، مسئول مجوز حرفه اي باشگاه های 
فدراس��يون در خصوص روند اخذ مجوز حرفه اي 
توسط سرخابي هاي باشگاه تأكيد دارد جلسه اي 
با حضور وزير ورزش و جوان��ان و تمامی معاونان 
وزير، رئيس فدراسيون فوتبال و مديران دو باشگاه 
استقلال و پرس��پوليس و كارشناس��ان خبره در 
محل وزارت ورزش برگزار شده كه طي آن آخرين 
مدارك مورد نياز براي اخذ مجوز مورد بررسي قرار 
گرفته و سرخابي هاي پايتخت بيش از ۸00 صفحه 
سند و مدرك براي معيارهاي پرسنلي، ورزشي و 

زيرساختي اين باشگاه ها بارگذاري كردند.« 
اما زارعي صراحت��اً در صحبت هايش به اين مهم 
اشاره دارد كه مش��كل مالكيت همچنان به قوت 
خود باقي  است: »تلاش هاي بسياري در اين زمينه 
انجام شده، اما هنوز به صورت قطعي اين مشكل 
حل نشده است. متأس��فانه اين موضوع براي اخذ 
مج��وز، چالش هاي زي��ادي براي اين باش��گاه ها 
به وج��ود خواهد آورد و س��بب ابت��ر ماندن تمام 
تلاش هاي ديگر خواهد شد. اميدوارم دستگاه ها 
و مديران محترم حساسيت موضوع را درك كنند 
و در فرصت بسيار محدود باقي مانده بتوانند اين 

مشكل را نيز مانند بقيه مشكلات مرتفع سازند.«
      

اما درست در شرايطي كه همه حواس ها به مقوله 
مالكيت مشترك است، دو مس��ئله توجهات را به 
خود جلب مي كند؛ يكي ادع��اي مديركل ورزش 
استان تهران در خصوص ورزشگاه هاي پرسپوليس 
و اس��تقلال و ديگري ش��ايعه حذف استقلال كه 
صداي مسئولان اين باشگاه را هم درآورده است. 

با وجود اينكه طي س��ال هاي گذش��ته و بعد از 
كشمكش هاي فراوان گفته ش��د سند ورزشگاه 
شهيد كاظمي به نام پرسپوليس  زده و ورزشگاه 
امام  رض��ا)ع( هم به اس��تقلال داده ش��ده، روز 
گذش��ته در عين ناباوري مديركل  ورزش  استان 
 تهران تأكيد كرد كه اين دو ورزش��گاه متعلق  به 
سرخابي هاي پايتخت نيس��ت: »اين دو باشگاه 
با توج��ه به اينكه ب��راي تهران هس��تند، نهايت 
مساعدت را داشته و خواهيم داشت تا دغدغه اي 
نداشته باشند. اين دو ورزش��گاه به نام اداره  كل 
ش��ده  و در اين تهاتر از ش��هرداري به ما رسيده  
است.« در اين صورت سرخابي ها بابت بارگذاري 

مدارك زيرساخت هم به مشكل برمي خورند. 
از سوي ديگر در شرايطي كه تصور مي شد تنها 
مش��كل س��رخابي ها جهت اخذ مجوز حرفه اي 
مالكيت مش��ترك اس��ت، اعتمادآنلاين مدعي 
شد اس��تقلال به دليل عدم پرداخت طلبش به 
س��انتاكلاراي پرتغال حذف ش��ده است. بدهي  
520ه��زار يوروي��ي كه از زم��ان آجرل��و براي 
اس��تقلال به يادگار مانده بود. باشگاه استقلال 
اما با رد اي��ن خبر تأكيد كرد ك��ه تفاهمنامه اي 
با طرف پرتغالي امضا كرده ك��ه ۳00هزار يورو 
از مطالبات باش��گاه اس��تقلال در فيفا از سوي 
اين نهاد پرداخت خواهند ش��د و مابقي نيز طي 
يكي، دو قسط تس��ويه خواهد ش��د. همچنين 
استقلال براي تضمين تأكيد مي كند سانتاكلارا 
مي تواند خواه��ان اجراي حكم تا زمان تس��ويه 
كامل مطالبات خود شود و به اين طريق مشكل 
اين شكايت را حل و فصل كرده است. با وجود اين 

نگراني ها همچنان به قوت خود باقي است.

ابهامات  تازه   يك  واگذاری  مبهم

تيم ملي تيراندازي     شيوا  نوروزي
ايران ب��راي حضور 
در مس��ابقات قهرماني جهان و كس��ب سهميه 
المپيك 202۴ فردا عازم برزيل مي ش��ود. بر اين 
اس��اس فدراس��يون تيراندازي تصمي��م گرفته 
اميرمحمد نكونام، پوريا نوروزيان، مهيار صداقت و 
ه��ادي غرباقي)تفن��گ م��ردان(، ش��رمينه 
چهل اميراني، نجمه خدمتي، فاطمه اميني و الهه 
احمدي)تفن��گ بان��وان(، جواد فروغي، س��جاد 
پورحس��يني و وحيد گلخندان)تپانچه آقايان( و 
هانيه رستميان، گلنوش س��بقت اللهي و زينب 
طوماري)تپانچ��ه بانوان( را يك هفت��ه زودتر به 
ريودوژاني��رو اع��زام كن��د. اي��ن رقابت ه��ا 2۳ 
فروردين ماه آغاز مي ش��ود و نماين��دگان ما اين 
فرصت را دارند تا در م��واد تفنگ ۱0 متر مردان، 
تفنگ سه وضعيت زنان و مردان، تپانچه بادي ۱0 
متر زنان و مردان و تپانچه 25 متر زنان س��هميه 
المپيك پاريس را كس��ب كنند. طبق قانون هر 
كش��ور مي تواند در هر ماده حداكثر دو س��هميه 

بگي��رد. تاكنون رس��تميان در تپانچ��ه 25 متر، 
چهل اميراني و اميني در تفنگ ب��ادي ۱0 متر و 
محمد بيرانوند در تراپ سهميه حضور در المپيك 
پاريس را به دست آورده اند. محسن نصراصفهاني 

امي��دوار اس��ت ش��اگردانش در برزي��ل خوش 
بدرخشند. سرمربي تيم ملي تپانچه در گفت وگو با 
تس��نيم ضمن اش��اره به اي��ن موض��وع گفت: 
»تيراندازي س��الي پرفراز و نش��يب را پشت  سر 

گذاشت. در ابتداي سال س��جاد پورحسيني در 
جام جهاني باك��و صاحب مدال طلا ش��د. هانيه 
رس��تميان نايب قهرماني جهان در 25 متر را به 
دس��ت آورد كه اتفاق بزرگي براي تاريخ تپانچه 
ايران بود، چراكه به دنيا نش��ان داديم اس��تعداد 
گرفتن مقام انفرادي در جهان و المپيك را داريم. 
در ادامه براي اولين بار تپانچه ايران در بازي هاي 
آسيايي صاحب مدال شد و مدال برنز ميكس در 
تپانچه ۱0 متر توس��ط هانيه رس��تيمان و امير 
جوهري خو به دست آمد. نايب قهرماني مردان در 
قهرماني آس��ياي اندونزي هم از ديگر افتخارات 
تپانچه بود. اميدوارم امسال س��الي پررونق براي 
تيم ملي تپانچه باش��د. خدا را شكر وضعيت تيم 
خوب است و اميدوارم در مسابقات برزيل عملكرد 
خوبي داشته باشيم و تيراندازي در المپيك پاريس 
نماينده خوبي براي كش��ورمان باشد. من علاقه 
زيادي به رشته تيراندازي دارم و خود را مديون اين 
رش��ته مي دانم و تلاش مي كنم دين خ��ود را به 

جامعه تيراندازي و تپانچه ايران ادا كنم.«

اميدواري به درخشش تپانچه در برزيل

شيوا  نوروزي

جدال عقب افتاده تراكتورسازي – سپاهان

 خمز  و  مورايس
به  باختن  فكر نمي كنند

ديدار عقب افتاده از هفته ش��انزدهم ليگ برتر فوتبال مي تواند تكليف 
تيم هاي سوم و چهارم جدول را روش��ن كند. تراكتورسازي در حالي 
ميزبان سپاهان اس��ت كه هر دو تيم همچنان خود را مدعي قهرماني 
مي دانند. جدال خمز و مورايس در ورزشگاه يادگار امام آغازگر بازي هاي 
ليگ پس از چند هفته تعطيلي اس��ت. اين دو تيم به ترتيب ۳۸ و ۳7 
امتيازي هستند و براي نزديك شدن به استقلال ۴6 و پرسپوليس ۴۳ 
امتيازی كار س��ختي دارند. بااين حال نه تيم ميزبان و نه تيم ميهمان 
اصلًا دوس��ت ندارند بازنده اين جدال حيثيتي باشند. تقابل تراكتور و 
سپاهان همواره حساسيت های زيادي داشته و تساوي در اين بازي به 
درد هيچ كدام از آنها نمي خورد، جز سرخابي هاي پايتخت. زردپوشان 
در صورت پيروزي مي توانند جايگاه س��ومي جدول را از تيم تبريزي 
بگيرند، اما تراكتورسازان نيز اميدوارند با حضور هواداران پرشور خود 
ميهمان خود را با شكس��ت بدرقه كنند. در تعطيلات عيد مديران هر 
دو باشگاه مصاحبه هاي جنجالي زيادي عليه هم انجام دادند و جنگ 
لفظي آنها روي رفتارهاي مج��ازي هواداران نيز تأثي��ر منفي زيادي 
داشت. حتي مديران سپاهان از فدراسيون خواستند براي جلوگيري از 
هرگونه حق خوري اين بازي با استفاده از VAR برگزار شود! حال آنكه 
پاكو خمز، سرمربي تراكتور در نشست  خبري پيش از بازي حاضر نشد 
و مديران باشگاه نيز تمركز سرمربي روي بازي را علت غيبت سرمربي 
اعلام كردند. همچنين مورايس، سرمربي سپاهان هم به دليل ساعت 
پرواز تيمش در نشست غايب بود. نكته مهم اين ديدار حضور بازيكنان 
قديمي در تيم رقيب اس��ت؛ رضا شكاري، رضا اس��دي، كاوه رضايي، 
هادي محمدي، شجاع خليل زاده و فرش��اد احمدزاده شش بازيكني 
هستند كه هم تجربه حضور در س��پاهان را دارند و هم تراكتورسازي 
را. قطعاً همه آنه��ا تلاش مي كنند توانايي هايش��ان را در اين جدال به 
نمايش بگذارند. ديدار رفت ۳ بر يك به سود سپاهان تمام شده و ديدار 
برگشت فرصتي اس��ت براي انتقام گيري تي تي ها. شاگردان خمز در 
چهار بازي آخر خود شكست نخورده اند. آنها همچنين در اين فصل از 
9 بازي خانگي 2۱ امتياز كسب كرده اند. تراكتورسازي با ۳0 گل  زده 
عنوان دومين خط حمله آتشين ليگ را در اختيار دارد. تراكتورسازي 
هر شش بازي اخير خانگي اش را پيروز شده است. در آن سوي ميدان 
تيم اصفهاني هم با ۴0 گل  زده، عنوان خطرناك ترين خط حمله ليگ را 
به خود اختصاص داده است و مهاجمانش براي باز كردن دروازه تراكتور 
به دنبال فرصت هستند. شهريار مغانلو و رضا اسدي زوج خط حمله تيم 
مورايس را تشكيل مي دهند كه هر كدام با ۱0 گل  زده همچنان در صدر 
گلزنان فصل هستند. رقيب آنها نيز كسي نيست جز رحمان جعفري، 
مهاجم تراكتورسازي  كه چهار گل براي تبريزي ها  زده و پنج گل هم 
با پيراهن شمس آذر به ثمر رسانده اس��ت. جعفري كه در نيم فصل به 

تراكتور پيوسته تشنه زدن گل هاي بيشتر است. 

اشرف رامين

گوارديولا همچنان به قهرماني سیتي مي انديشد

 خطر انتقام گيري
 بيخ  گوش استون ويلا

سيتيزن ها براي جا نماندن از كورس قهرماني بايد با شكست استون ويلا 
از بحران خارج شوند. يكي از ديدارهاي حساس هفته سي ويكم ليگ  برتر 
انگليس امشب بين دو تيم منچسترسيتي و استون ويلا برگزار مي شود. 
من سيتي روزهاي س��ختي را س��پري مي كند و علاوه  بر ليورپول، سايه 
آرس��نال نيز روي س��ر اين تيم افتاده و جبران امتيازهاي از دست رفته 
در بازي هاي باقيمانده بسيار س��خت خواهد بود. تساوي بدون گل برابر 
توپچي ها، دو امتياز مهم را از آبي ها گرفت و تيم پپ گوارديولا پيش از آن 
هم مقابل ليورپول متوقف ش��ده بود. اين چهار امتياز باعث شده شانس 
سيتيزن ها براي قهرماني كاهش يابد. منچسترسيتي برخلاف انتظارات 
نتوانست فاصله اش را با تيم كلوپ كاهش دهد. آمار و ارقام نشان مي دهد 
شاگردان گوارديولا در اين فصل نتوانستند هيچ كدام از تيم هاي بالانشين 
ليگ را شكس��ت دهند. ش��ش بازي بدون برد مقابل ليورپول، آرسنال، 
تاتنهام و استون ويلا نش��ان دهنده ناآماده بودن سيتيزن هاست. آنها در 
ش��رايطي دوباره رودرروي اس��تون ويلا قرار مي گيرند كه بازي رفت را 
در بيرمنگام با يك گل باخته اند. س��يتي در ليگ  قهرمانان نيز همچنان 
حاضر اس��ت و طبق قرعه كش��ي هفته آينده بايد به مصاف رئال مادريد 
برود. سرمربي آبي ها براي آنكه به شاگردانش روحيه دهد از آنها خواسته 
انگيزه ش��ان را از دس��ت ندهند و از او حمايت كنند: »هرچه شد از من 
حمايت كنيد و پشتم باشيد. من اين قهرماني در ليگ برتر را بيشتر از هر 
زمان ديگري مي خواهم. همه جام هايي كه تا ب��ه حال برده ايم در زمين 
بوده است. هميشه من عاشق اين باشگاه هستم. عاشق شما هم هستم. 
من جنگجوهاي خودم را مي خواهم.« صحبت ه��اي گوارديولا حكايت 
از آن دارد كه او همچنان به قهرماني تيمش اميدوار اس��ت. ليورپول 67 
امتيازي است و آرسنال با 65 امتياز تعقيب كننده اصلي اين تيم به شمار 
مي رود. سيتي هم با 6۴ امتياز درصدد است از اين رقابت جا نماند. با اين 
 حال شرايط استون ويلا به مراتب بهتر از حريفش است. اين تيم در آخرين 
ديدار با دو گل ولورهمپتون را برد و با 59 امتي��از همچنان به صعود در 
جدول مي انديشد. تيم اوناي امري اگرچه خيلي نمي تواند به قهرماني فكر 
كند، اما لغزش هاي مكرر سيتي مي تواند به سود استون ويلا تمام شود. 
اين تيم با تاكتيك هاي امري ديدار رفت را با پيروزي پشت  سر گذاشت. 
در بازي برگشت هم انگيزه شان كمتر از ميزبان نيست. نتيجه اين بازي 
براي دو تيم ديگر نيز اهميت ويژه اي دارد؛ ليورپول و آرسنال منتظرند تا 

سيتي امتياز از دست بدهد.

دنيا  حيدری
      گزارش  یک

تيراندازان فردا به قهرماني جهان اعزام مي شوند

فريدون  حسن

سركاري واگذاري به بانك های بنگاهدار!
اين روزها كه خيمه شب بازي واگذاري سرخابي هاي پايتخت وارد فاز 
جديدي شده و وزارت ورزش با همراهي كميته صدور مجوز حرفه اي 
با تمام توان س��عي مي كنند خود را خواهان واگذاري اين دو باش��گاه 
نشان دهند بد نيس��ت با اس��تناد به حرف هاي خودشان يك حساب 
سرانگشتي انجام دهيم تا ببينيم واقعاً وضعيت اين دو باشگاه هميشه 

بدهكار چگونه است. 
خود همي��ن آقايان مي گويند اس��تقلال بالغ ب��ر 790ميليارد تومان 
و پرس��پوليس ۸26 ميليارد توم��ان بدهي دارن��د. صورت هاي مالي 
نشان دهنده اين است كه زيان انباشته استقلال بيش از 770 ميليارد 
تومان و پرسپوليس 690 ميليارد تومان اس��ت. جداي از اين، آقايان 
مي گويند شرايط واگذاري پرسپوليس طوري تعيين شده كه خريدار 
بايد با احتساب س��ود 2۳درصدي س��الانه 60۱ ميليارد تومان قسط 
بپردازد. از آنجايي كه سقف بودجه، ۳25 ميليارد تومان در نظر گرفته 
شده، در حالتي تقريبي بايد ۴00 ميليارد تومان هزينه تيمداري كنار 
بگذارند. در بهترين حالت  درآمد سالانه حدود 200 ميليارد تومان  است  

و سالانه ۸00 ميليارد زيان به  خريدار احتمالي تحميل مي كند. 
اينها واقعيت هايي است كه خود آقايان دست اندركار واگذاري پرسپوليس 
و استقلال مطرح مي كنند. واقعيت هايي كه نشان مي دهد اين كار چگونه 
بدون برنامه ريزی در حال اجراس��ت. در اينكه اين دو باش��گاه زيان ده و 
بدهكار بايد واگذار شوند هيچ شكي نيست، اما مسئله اين است كه هيچ 
عقل سليمي حاضر نمی شود چنين ضرر و زيان عجيب و غريبي را به خود 
تحميل كند. جداي از اعداد و ارقامي كه خود مسئولان اعلام مي كنند و 

نشان دهنده واقعيت ماجراست بايد به موارد ديگري هم توجه داشت. 
اولين نكته و مهم ترين مسئله اي كه بايد به آن توجه كرد اين است كه 
بنا به ظاهر نام چند بانك براي واگذاري پرسپوليس و استقلال به آنها 
به ميان آمده و اين در شرايطي اس��ت كه رهبر معظم انقلاب به شدت 
و صراحتاً بانك ها را از بنگاهداري منع كردن��د. اين مهم ظاهراً از ديد 
آقايان مغفول مانده كه اينقدر راحت نام بانك ها را براي واگذاري اين 
دو باشگاه به آنها به زبان مي آورند و بانك ها هم ظاهراً وظيفه اصلی خود 
در رسيدگی به وضعيت معيشتی و رفاهی مردم را فراموش كرده اند و 

برخلاف منويات رهبری عمل می كنند.
نكته دومي كه خريدار يا خري��داران مفلوك اين دو باش��گاه بايد به آن 
توجه داشته باش��ند اين اس��ت كه در فوتبال ايران هيچ خبري از سهم 
بليت فروشي، تبليغات محيطي و پخش تلويزيوني وجود ندارد و آنها بايد 
صرفاً براي دو تيمي كه به بيت المال خوري عادت كرده اند، ميلياردي خرج 
كنند و تقريباً هيچ عايدي و درآمدي نداشته باشند. خريدار يا خريداران 
بايد در وهله اول بدهي هاي ميلياردي پرسپوليس و استقلال را صاف و پس 

از آن ميلياردي برايشان خرج كنند و منتظر آورده اي هم نباشند. 
نكته س��وم هم زير ذره بين رفتن خريدار يا خريداران احتمالي اين دو 
تيم است كه هم بايد زير بار هزينه بالا بروند و هم اينكه حساب و كتاب 

پس بدهند كه قطعاً چنين موضوعي را نمي پسندند. 
در چنين شرايطي مشخص است كه هيچ مجموعه دولتي يا شبه دولتي 
پا پيش نخواهد گذاشت، چراكه هيچ عقل سليمي حاضر نيست سود 
نكند و هم ضرر و زيان بدهد. در اين ميان اتفاقي كه رخ مي دهد تقريباً 
مشخص است؛ سرخابي ها باز هم از آن وزارت ورزش خواهند ماند با اين 
تفاوت كه به صورت صوري و براي مجاب ش��دن كنفدراسيون فوتبال 
آسيا مالك يا مالكان جديد پيدا مي كنند. بعيد هم نيست كه يكي در 
اين ميان قرباني شود تا مشكل آن ديگری حل شود و اين داستاني است 
كه هر سال تكرار مي شود بدون اينكه اتفاق خاصي بيفتد و البته كه همه 

سركاريم و آقايان خوب بازيمان مي دهند.

دو س�ال بعد از امض�اي ق�رارداد با فاين�ورد، حالا 
علیرضا جهانبخش در آستانه جدايي از اين باشگاه 
قرار گرفته و رس�انه هاي هلندي اي�ن خبر را اعلام 
كرده اند. بر اساس اخبار رسانه هاي هلندي، كاپیتان 
تیم ملي ايران به همراه چند بازيكن ديگر از سوي 
باشگاه مطلع شدند كه بند تمديد قراردادشان براي 
فصل آينده فعال نخواهد ش�د. اين در حالي اس�ت 
كه جهانبخش از ماه فوريه ب�ه دلیل مصدومیت در 
تركیب تیمش حضور نداشته و اين فصل تنها 10 بار 

براي فاينورد به میدان رفته است. گل بود به سبزه هم آراسته شد

جهانبخش و فاينورد در آخر خط
قاب


